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REPUBLIKA HRVATSKA
ZupnNusKo DRZAvNo oDVJETNISTvo u oSIJEKU

BROJ: K-DO-68/2002

Osijek, l2.otujka 2003.

2wtvtp

ZupeNusKoM suDU u

OSIJEKU

Na temelju dlanka 42. stavka2. todke 4. i dlanka 203. stavka2. Zakona o

kaznenom PostuPku PodiZem

OPTUZNICU

protiv:

NIKOLE MI\KOVICI,    
          

     
   

      

    
      

   
  u pritvoru od L3' rujna

2002. godine u 19,45 sati'

ENESA VITESKIfA,     
   

    

    
   

  
 u pritvoru od L3' rujna 2002'

godine u 1.5,40 sati'

1.

,)
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da su

dana 11. prosinca 1991. godine u vedernjim satima, u Paulinom Dvoru,
postupaju6i protivno odredbama dlanka 3. stavka 1. Zenevske konvencije o za5titi gradanskih

osoba u vrijeme rata od L2.kolovoza I949.godine te dlanaka 48.i 51. stavka L,2. i 3.

Dopunskog protokola Zenevskim konvencijama od l2.kolovoza 1949.godine o za5titi Lrtava
medunarodnih oruZanih sukoba (Protokol I) od 8.lipnja 1977.godine, tijekom obrane toga

i okolnih sela od oruZanih napada tzv. JNA i qioj pridruZenih paravojnih postrojbi
pobunjenog lokalnog srpskog stanovni5tva u zajednidkoj agresiji na Republiku Hrvatsku, kao

pripadnici 2. pje5adke dete 1. bojne 130. brigade Hrvatske vojske, zajedno s vi5e nepoznatih

osoba, nakon Sto su u gostionici u selu Vladislavcima duli da je preminuo njihov ranjeni
suborac Ilija Ravnjak, dogovorili se da odu u Paulin Dvor i a odrnazde zbog gubitka toga

suborca ubdu tamo5nje mjeitane srpske narodnosti, naoruZani automatskim pu5kama i
rudnim bombama ukrcali se u osobno vozilo oznake "VTV Caddy" i dovezli se njime do

Paulinog Dvora, pa su do5av5i do ku6e Andrije Bukviia u Glavnoj ulici br. 52, znajluli da

u njoj zbog neposredne ratne opasnosti zajednidki boravi vi3e civilnih osoba srpske

narodnosti, u51i u kudu i uvjerivSi se da su tamo civili koje su traLlLi, rafalnom paljbom iz
automatskih pu5aka i bacanjem aktiviranih rudni bombi u prostorije u kojima su civili bili
smje5teni usmrtili Milana Labusa, Spasoju Milovida, Boju Grubi5i6, BoZidara SudZukovida,

Bosiljku Katii, Dragutina Kedke5a, Boika Jeli6a, Milana Kati6a, Dmitra Kati6a, Draginju
Katid, Vuka$ina Medi6a, Darinku Vujnovid, Milku Lapdevi6, Andu Jeli6, Milicu Milovi6,
Petra Katiia, Jovana Gavri6a, Milenu Rodi6 i Mariju SudZukovi6,

dakle, kriedi pravila medunarodnog prava za vrijeme rata ubijali civitno
stanovni5tvo,

pa da su time podinili kazneno djelo protiv dovjednosti i medunarodnog prava -

ratni zlodin protiv civilnog stanovni5wa - opisano i kaZnjivo po dlanku 120. stavku 1.

Osnovnog kaznenog zakona Republike Hrvatske.

STOGA PREDLAZEM:

1) da se protiv okrivljenika Nikole Ivankovida i Enesa Viteikiia produ[ii
pritvor po osnovi tz El. 102. st. L. t. 4. Zakotn o kaznenom postupku,

2) da se pred Zupanijskim sudorn u Osijeku odrZi glavna rasprava,

3) da se na glavnu raspravu iz pritvora privedu i ispitaju okrivljenici Nikola

Ivankovid (I4,960 i 1331) te Enes Vite5kid (18 i 961), da se pozovu i kao svjedoci ispitaju:
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- Franko t(liiman Q2 rt spisu Kir-l048102),
- Zdravko Andrid (25 u spisu Kir-1048102),

- Anto Pranji6 (7 u spisu Kir-1053/02)'
- Dragutin Lizak (13 u spisu Kir-1048102),

- Ivica Simieie (15 u spisu Kir-1048102),

- 1ivko Kati6 (18 u spisu Kir-1048102)'

- Stana Pokrajac (20 u spisu Kir-1048102),

- Ivan Delija (25 u spisu Kir-l109102),
- Anton Jelenid (28 u spisu Kir-1109102),

- Josip Smoldid (32 u spisu Kir-1109102),

- Vladimir Buri6 (34 u spisu Kir-1109102),

- Zeljko Petrovicki (18 u spisu Kir-lIl9lO2),
- Josip Urban (20 u spisu Kir-ltIglOZte Ll24-1I28),
- Nikola Hu<tin (22u spisu Kir-l119102),
- Ivan dotna (1001),

- Ivan Svabelj (1002),

- Miroslav Gici (1113),

- Stjepan eango (1003),

- Franjo Kovadevid (1031)'

- Josip Pavlinu5i6 (1004)'

- Radoslav Milovid (1007),

- Savka Kati6 (1009),

- Zdravko Vinogradac (1011)'

- Dragomir LaPdevid (1010),

- Mladen PavlovskY (1013),

- Ladislav Bognar (1015),

- Mato GedLil (1017),

- Dario Horvat (1018)'

- 1etjko Nad (1019),

- Stjepan Husnjak (1130),

- Darko Bobeta (1020),

- Karl GorinSek (1169),

- Petar Pavkovid (1022),

- Slavko Kit (L024, 1116)'

- Darko RoPac (1108)'

- Davor Dobutovi6 (1037)'

- Zivko MUi6 (1041),

- DraZen Aradi6 (1039)'

- Ivica Jeleni6 (L042),

- Zvonimir Kedkei (1043),

- Pavo Kedkei (1044)'

- Franjo Pranji6 (1046)'

- Goran Sekere5 (1047),

- Pejo iosi6 (1049),

- Antun Ivankovid (1051),
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- Damir Ore5kovid (1052),

- Josip Aradid (1059),

- ZeIjko Bradari6 (1060),

- Ivica Bradarid (1061),
- Obrad Simi6 (1062),

- Josip Male5 (1085),

- Nevenka Canadi6 (1114),

- Mirjana Tep5id (1115),

- Durdica Ratkovi6 (1118),

- Josip Si6 (1290),
- Ivan Babid (1292),

\,

te da se pozove i kao vje5tak ispita neuropsihijatar dr. Nikola Mandi6 (1't34-1t52),

4) da se na glavnoj raspravi u dokazne svrhg proditaju i pregledaju: izvjeStaj'

radni nalog te dnevnik JogaCa.la lbticgste ispostave Cepin od 11. te 1"1/L2.prosinca

1991.godi;e (87, 88 i 90), Oopir Zapovjedni5tva 3/101 brig. HV od2lprosinca 1991.godine

(99-160) te dopis Ministaistva obrane RH od T.prosinca 1991.godine (L62-163),

iotodoko*.ntacda obavljenih ekshumacija u Rizvanu5i i Trpinji i zapisnici istraZnih sudaca

fiffjrkih roaouu u Gospicu i osijekuo obavljenim ekshr[macU*i (181-183, 184-264,

roiz, iogg-toqq te g-17 u spisu Kir-1048/02), fotoelaborali i izvje5da zavoda za sudsku

medicinu i kriminalistiku u Zigrebu o obdukcijama posmrtnih ostataka o5te6enika (265-953,

1100-1103 , 1.I7L-125g), te izvjesie zavoda za sudsku medicinu i kriminalistiku u zagtebu

o identifikaciji oitedenika (1325-L326),

5) da se na osnovi izvje56a o identifikaciji te obdukcijskih nalaza obavi

sudsko-memdicinsko vjestadenje o vrsti, nadinu nastanka i kvalifikaciji ozljeda koje su

zadobili pojedini oSte6enici, odnosno o uzrocima smrti,

6) da se obavi balistidko vjeStadenje radi utvrdivalda vrste i broja vatrenog

oruZja odnosno drugih ubojitih sredstava kojima su ostedenicima zadane ozljede, a vjestadenje

bi za osnovu imalo tijekom obdukcije kod ekshumiranih Lrtava pronadeno streljivo vatrenog

ordzjai krhotine eksplozivnih naprava (dokazi kao pod todkom 6. te listovi 1304-1306 spisa),

7) da se za okrivljenike proditaju podaci o dosada5njoj osudivanosti'

prekr$ajnoj kaznjavanosti i imovnom stanju (998, 999, 1016, 1025,992 i 1006)'
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ObrazloZenje

Protiv okrivljenika je provedena istraga zbog osnovane sumnje da su podinili
kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva iz dlanka 120. stavka 1. OKZ RH,
pobliie opisano u izreci ove optuZnice.

Ispitan kao okrivljenik u istrazi Nikola Ivankovid se branio da je od listopada

1991.godine bio pripadnik 130.brigade HV, da je obavljao duZnost voza(a pri zapovjedni5tvu

koje je imalo sjedi5te u Osnovnoj Skoli u Vladislavcima, da je vozio vozila "TAM-5000" i
"Caddy" kojima je prevozio hranu ili smjene na poloZaje i da mu je neposredni zapovjednik
bio Anto Pra4ji6. Sjeia se da je dana l l.prosinca 1991. godine vozio vederu te iza 17,30 sati

zbog prehlade oti5ao le6i, a spavao u spomenutoj Skoli. Nije bio pod utjecajem alkohola, te

ga no6i nije nitko budio, a u jutro je vozio dorudak. Toga l2.prosinca I99I. godine po

dogovoru s bratom te s Josipom Pavelidem i njegovom djevojkom trebao je oti6i u Dakovo,
ali je Josip Paveli6 stradao u prometnoj nezgodi, pa mu je poslije podne i5ao u posjet u
bolnicu u Osijeku. Zbog toga se dogatlaja i sjeda 11.. i I2.prosinca 1991 . godine. O dogadaju

u Paulinom Dvoru poznato mu je da je odrZan jedan sastanak u Skoli u Vladislavcima, na

kojem je bilo puno prisutnih pa i on, pripadnik SIS-a GroSelj ispitivao ih je znaju li Stogod

o ubojstvu civila, no njega nitko ni5ta nije pitao, niti je on i5a na tom sastanku rekao. Drugo
mu o ubojstvu civila u Paulinom Dvoru nije poznato, nego ono Sto se kasnije. podelo pridati.

Neposredno nakon tog dogactaja nije kontaktirao s vojnim policajcem Antonom Jeleni6em,

ne sjeda se da su na spomenutom sastanku u Skoli bili vojni policajac Ivan Delija te Josip

Smo16i6 iz sluZbe motrenja, s njim nitko o dogatlaju nije obavljao nikakav razgovor i ne sje6a

se da bi sa bilo kim nakon sastanka s Gro5eljom i5ao u Na5ice, nego je poslije tog sastanka

nastavio raditi svoje uobidajene poslove. U sijednju 1992.godine formirao se izvidadki vod
u 130. brigadi HV te se on u taj vod dobrovoljno javio, a bilo je tu jo5 Sest ili sedam vojnika
iz Vladislavaca. U vrijeme dogattaja imao je 80-85 kg teZine, a nazivali su ga nadimcima
Crni, Nidzo i Danguba. Prije rata 6esto je boravio u Paulinom Dvoru, jer je tamo igrao

nogomet, a i sestra mu je bila udana u Paulin Dvor.

Takoder ispitan u istrazi kao okrivljenik Enes Vite5kid je opisao svoj ratni put

u 130. brigadi HV, opizujudi ratna zbivanja na podrudju Vladislavaca i Paulinog Dvora, svoje

suborce pa i one poginule, medu kojima i Iliju Ravnjaka, no brani se da nije sudjelovao u
podinjenju ubojstva u Paulinom Dvoru, niti u skupljanju mrtvih i odvoZenju iz Paulinog
Dvora, da nikada nije boravio na podrudju vojarne Lug, da o stradanju civila u Paulinom
Dvoru nikada nije imao neke razgovore s vojnom policijom i SIS-om, da je zapravo sludajem

l3.prosinca IggL godine u hotelu u Naiicama zatekao neke vojne policajce i dastio ih, a da

je za sludaj Paulinog Dvora saznao putem javnog tiska.

Radi provrere obrana okrivljenika i utvrclivanja pravog dinjenidnog stanja u

istrazi su ispitani brojni svjedoci koji su imali izravna ili neizravna saznaqia o dogadaju, te

su prikupljeni brojni tzv. materijalni dokazi o svim odludnim i vaZnim dinjenicama glede

podinjenog kaznenog djela.
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Obrane okrivljenika nisu istinite, odigledno su usmjerene iskljudivo

izbjegavaqiu tcaznene odgovornosti, jer su u suprotnosti s dinjenicama koje su tijekom istrage

ufvrdene brojnim ptik.,pf:ttir" doiiazima koji Oa3u pravo na zakljudak da su okrivljenici

podinili kazneno djelo za koje se terete'

Tako svjedok Franko KriZman u svom je iskazu najprrje opisao svoj ratni put

tijekom kojeg je tcrajem IggL. goqi* do5ao na osjedko podrudje kao Tapovjednik 3' bojne

101, brigade Hv. i;;j" rykd 18. prosinca L,ggi-. goqpe dosao je do saznanja o dogadaju

u paulinom Dvoru. Bilo jE to vezano za odluku da pod njegovo zapovjednistvo treba do6i

:?i###1"-ri6:tbtis44. nv. !o zansvjgdnika t".11tTJ" Ante Pranjica saznao je da je 10

iripuOrritu"t r"t"l:.l"iios deworica foji nisu pripaAat Praqji6evoj satniji) dana 13' prosinca

ffii. ftirr.';Uifo'vise civita u iaulinoS 
-fvoru. 

Saznav5i to, napisao je zahtjev

zapovjedniku tot.-urigaoe HV u kojem ie tr,izio da on.ne dobije navedene osobe pod svoje

zapovjedniswo, neio-Z. ,. 
"u 

nji! nace neto drugo rjesenje' ulzatrti.eS je napisao imena

;;j"ik" koje je rui*o 3o T*".i1.". Poznato mu je i to da je Pranji6 prethodno o ovom

doga<laju razgovarassa Franjomfou"eeuie emizZapovjednistva Operativne zone Osijek' dio

tog razgovor" e,rol" i onte"se sje6a da je Pranji6 ipominjao "alkohol, lude glave' mladost

i ti;ilij" prijatetjj , a1i tada ios nije shvatio o demu se radilo, dok kasnije nije razgovarao

s Antom Pranjidem.

Svjedok Zdtavko Andrif u svom je iskazu uvodno opisao svoj ratni put i

op5irno iskazivao o svom zdravstvenom stanju (PTSP, i danas pod psihijatrijskim

rretmanom). U prosincu lggL. godine bio jL u vojnoj goliciji pri 130' brigadi HV' Dana

11. prosinca 1921.;;dine -zagogeo$r< 
voda vo3ne potici3e Ivan Delija naredio je njemu i

policajcu Ivanu Cofiii da odut Cepina, gdje je uoio-u policija bila smje5tena, u Paulin Dvor

".nzloga5to 
su tamo poUijeni civili i OaZe Oiti nekatcva pratnja' Oko 23,30 sati njih dvojica

dovezli su se u paulin-Dvor i tamo zatekli 8 do 9 pripadnika sanitetskog voda 130' brigade

na delu , or. loripo* Male5om kako iz nusprostoiije jedne kuie iznose mrtve civile u

kamion. I on je sam u5ao u te nusprostorije te vidio *twu tijela, krv i tragove pucanja iz

automatsko g oruLia i eksplozija bombi po zidovima i vratima ' Yoza(a kamiona zna kao

pripadnika 130. urigade i po *oi*to cigo. Bilo je tu i drugih pripadnika 130' brigade' a

stigao je uskoro i zapovjednik vojne_potclje Ivan Delija. od prisutnih je duo da su stradale

pobili pripadnici i:'0. utigtoe iz vraaishvaca u odmazde za pogibgg svojih pripadnika'

Nakon sto su mrtva tijela utovarena, Ivan Delija je zapovjedio njem-u i colini davoze ispred

kamiona do voino! si<ladi$ta Lug. Tamo ie vle-Uager iskopao veliki rov--te su iz saniteta

iznosili leieve i spustali u taj rov. T; j; uiaio tupotiiednika 130' brigade HV Zivka Miji6a'

nadarje osobu prJr*;l"s'".L"r.i, uio je prisutan i ivan Derija te osoba koja je u navedenoj

brigadi radila Za SIS i preziva se Pavkovid'

IstraZni sudac ispitao je nadalje svjedoka Antu Franjiia' on je u vrijeme

dogadaja u Paulinom Dvoru bio ,upoq"attitt 
-2' 

sltmje 1' bojne 130' brigade HV'

zapovjednik bris;;;i"; Zt"* *ifie , " 
zapgyjgonit 2' voda u njegovoj satniji bio je sada

pok. Josip graoarie. Na dan zlodina taj 3e voo bio nu odmoru' on je toga dana zajedno s

2
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dozapovjednikom Dragom Lizakom oko 16,00 sati do5ao u zapovjedni5tvo 130. brigade u

OS Vfadisfavci, te je tamo zatekao pripadnike 2. voda Peju iosi6a i Ivicu Jeleni6a da nose

sanduk municije, pa mu je tada Ivica Jelenid rekao da su ubili sve Srbe u Paulinom Dvoru.
Odmah je obavijestio zapovjednika VP Ivana Deliju koji je ubrzo do5ao s vi5e vojnih
policajaca te su Pejo iosi6 i Ivica Jelini6 Deliji ispridali da je Nikola Ivankovi6 inicirao sve,

potrpao njih iz 2. voda u vozilo "Golf Caddy", da su nzoraLali straLaru pred Paulinim
Dvorom te pobili Srbe koji su bili u ku6i Andrije Bukviia. Nakon toga Ivan Delija s vojnim
policajcima Antonom Jeleni6em i Ivicom Simididem te jo5 Josip Smoldii i on (Pranjid) oti5li

su u Paulin Dvor da bi ispridano provjerili te su do5av5i u Paulin Dvor u spomenutoj ku6i
i ispred nje naSli vi5e ubijenih mu5kih i Zenskih osoba. Po povratku u Vladislavce pronaSli

su Nikolu Ivankovi6a te ga je Ivan Delija sa svojima odveo u Beketince na ispitivanje. Oko

sat vremena nakon odlaska vratili su se iz Beketinaca Ivica Simidi6 i Ivan Delija s Nikolom
Ivankovi6em te je Ivica Simieie ispridao Pranjidu Sto je Nikola Ivankovid rekao na

ispitivanju, a to je da su se napili, da je on predloZio da odu u Paulin Dvor i pobiju Srbe,

da su to i udiniti i da su u tome uz njega sudjelovali Antun lvankovid, Damir Ore5kovi6, Ivan
Bradari6, ?ntlt<o Bradari6, Josip Biadarid, Obrad Simi6, Zvonko Kedke5, Pejo iosi6, Ivica

Jeleni6, Goran Sekere5 i Enes Vite5ki6. Tu u Vladislavcima ispitivanje Nikole lvankovida

ponovio je Vlado Buri6 iz SIS-a Operativne zone Osijek te je Ivankovid i pred njim ponovio

ve6 navedeno. To su ispitivanje slu3ali joS Drago Ltzak i Josip Smoldid. Kao razlog Nikola
Ivankovid naveo je revolt na pogibiju vojnika iz njihove satnije Ilije Ravnjaka. Pred sam

doga<1aj napili su se u gostioni "Bijelo-plavi" u Vladislavcima. Svjedok Pranjid napomenuo
je da je iz kasnijih saznanja zakljudio da ipak svih navedenih 12 osoba nije sudjelovalo u

ubojstvu, nego su samo neki krenuli s Ivankovi6em u Paulin Dvor, a tko je doista pucao, to

on ne zna. Postupakzataj doga<laj prevzela i vodila Vojna policija i SIS. Vrijeme dogatlaja

moglo bi biti izmedu 14,30 i 15,00 sati. Nikola Ivankovid bio je voza( u 2. satniji 1. bojne

130. brigade HV. Sljededi dan na ispitivanje u Beketince pred vojnom policijom bili su

odvedeni svi koji su bili s Ivankovi6em.

Svjedok Dragutin Ltzalk naveo je da je u 130. brigadi HV bio na funkciji
dozapovjednika 1. bojne, a zapovjednik brigade u vrijeme dogadaja u Paulinom Dvoru bio
je Nikola Hurtin. Sje6a se dana kada je zajedno s Antom Pranjiiem doSao u OS Vtadislavce

i kada su tamo dvojica Pranji6evih vojnika rekli ovome da su pobili sve u Paulinom Dvoru.

Savjetovao je lranjidu da pozove vojnu policiju, Sto je ovaj i udinio. Ubrzo se u OS

Vladislavci skupilo dosta policajaca. U jednoj su se prostoriji vodili razgovori o dogadaju,

on tamo nije bio prisutan, a nakon toga je od Ante Pranji6a duo da su to u Paulinom Dvoru
podinili njegovi vojnici, qiih 5 do 6, te se od spomenutih imena sje6a Nikole Ivankovida.

Svjedok fvica Simiii(. ujavio je da je krajem studenog 1991.godine postao

vojni policajac u 130. brigadi HV, da mu je zapovjednik bio Ivan Delija , a zapoviednik 130.

Urigade bioJe Nikola Hudin. lednog dana,ujfgsincu 1991. godine zapovjedniStvo voda vojne

n_Olici;"e u B-ekgtincima nazvao je Anto Praqjid i lu:alio da policija dode u Vladislavce pa je

p,o zapouj"Ai Ivary Delije njih oko t! vgjnitr policajaca moralo tamo oti6i i to navodno zbog

ieke guive. U OS Vladislavci Ivan Delija je odvojeno razgovarao s Antom Pranji6em, a

J
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nakon toga Ivan Delija naredio im je da Nikolu lvankovi6a privedu u Beketince na

informa,tiyrri razgovor. Tako su on, Miroslav Gici i jo$ jedan policajac i udinili, te je
ivankovida u Beketincima ispitivao Ivan Delija, pa ni on ni drugi iz vojne policije o tom
razgovoru ne znaju niSta. Nakon ispitivanja po naredenju Ivana Delije Ivankovid je vraden

u Vladislavce, no on nije i5ao s njim pa druge detalje re zrLa.

Svjedokiqja Stana Pokrajac izjavila je da su u Paulinom Dvoru preostali

stanovnici bili smje5teni u tri kude. U vrijeme doga<laja ona se nalazila u kudi Bogdana

Krzmana zajedno s Bojom Jerkovii, Vidom KulaS iI-azomKula5om. U kuii Andrije Bukvi6a
nalazili su se Milan Labus, BoSko i Antta Jeli6, Spasoje i Milica Milovii, Dara Vujnovi6,
Jovo Gavri6, Vuko Medi6, Boja Grubi5i6, Milena Rodi6, Marica i BoZo SudZukovi6, Petar,

Bosa, Draginja, Mile i Dmitar Katid, Drago Kedke5, Milka Lapdevi6 i Veljo Gavrilovid. U
svojoj ku6i boravila je Boja Labus. Taj zajednidki smjeStaj naredili su im pripadnici HV radi
sigurnosti, da se ne kre6u po selu jer su padale granate, nisu bili zatvoreni i mogli su prije
podne i poslije podne obi6i svoje ku6e i stoku. Sje6a se da je Ll..prosinca 1991.godine no6u

dula pucnjavu iz vaffenog oruZja, ali se nije usudila iza1i u ku6e da bi vidjela Sto se dogada.

No, provirivala je te ispred kuie Andrije Bukvida vidjela jedno teretno vozilo. Sutradan je
uodila da u ku6i Andrije Bukvi6a vi5e nema njenih sumjeitana, a pri ulasku u ku6u vidjela
je nekakve crvene tragove po podu i na zidu. Toga dana poslije podne minirana je kuda

Andrije Bukvi6a. Na traZenje njih detvero 13.prosinca 1991.godine vojska ih je odvezla iz

Paulinog Dvora u Vuku te je ona otiSla u Bosnu i tamo dula detalje o ubojstvu njenih

nabrojanih suseljana u Paulinom Dvoru.

Svjedoci LivUo Katii, Radoslav Milovi6, Savka Katid, Dragomir Lapievid,
Nevenka danadi6, Mirj4na Tep5id i Durdica Ratkovi6, srodnici o5tedenika, nemaju

neposredna sazqanja o {ogattaju, gego su iskazivali o onome Sto su naknadno doznali od

Orugitr osoba. Medutim, iz iskaza Zivya Kati6a vahna su ona njegova posredna sazna4ja diji
je izvor bio Lazo Kula5, osoba koja se u vrijeme dogadaja nalazTla u neposrednoj blizini, u
kudi Bogdana Krzmana. Prema kazivaqiu Laze Kula5a, Sto je naknadno posredno doilo do

Zikafatiea, podinitelji zlodina bili su iz Vladislavaca, amedu njima dvije osobe s nadimcima

Danguba i Ztjo. Takoder je svjedokinja Durdica Ratkovii akazala da se medu domadim

Srbima kao nedvojbeno tvrdilo da je zlodin podinio Nikola Ivankovid, a za njega se u

Paulinom Dvoru inade znalo, jer mu je sestra bila udana u to selo.

Svjedok Ivan Del[ia naveo je da je u vrijeme dogatlaja u Paulin Dvoru bio
zapovjednik voda VP pri 130. brigadi HV, a zapovjednik brigade bio je Nikola Hudin. On

tvrdi da je doga<laj bio 11. studenog 1991. godine kada je kasno nodu po dolasku u

zapovjedni$tvo vojne policije u Beketincima saznao da su dvije patrole vojne policije oko

Zi,OOiti 22,00 sata pozvane da dodu u Vladislavce, jer_da se tamo neSto dogodilo. Uputio

se i on oko 02,00 sata po tom saznanju za svojima u OS Vladislavce i doiav5i tamo saznao

da je u tijeku nekakav sastanak koji je vodio nadelnik Centra SIS-a Osijek Mirko Gro5elj. Tu
je jo5 viOio Lnnr Pranji6a, Josipa Smoldi6a u Centa za obavje5divanje i Petra Pavkovi6a,

nadelinika SIS-a 130. brigade HV. GroSelj mu je rekao da se zbio nekakav dogaclaj u

-r'
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Paulinom Dvoru i da je tamo uputio njegove policajce na osiguraqje, a zatkn je njemu

naredio da jedna paffola vojne poticije osigura skladi5te Lug te da se osiguraju jedna kola

hitne pomodi i bager. Po naredenju Gro5elja i Pavkovida on je ostao dekati u Vladislavcima,

a ova dvojica su otiSli u Lug. Nakon Gro5eljeva povratka u Lu;ga po Gro5eljevoj su

zapovjedi u Skolu od strane Ante Pranjiia privedeni njegovi vojnici, njih 8 do 10. Od tih
vojnika poznavao je Nikolu Ivankoviia i osobu po nadimku Zijo. Groielj je tim vojnicima
rekao da su trebali biti rasporedeni na pnnr liniju obrane na tzv. Pumpu u Paulinom Dvoru,
no da 6e biti rasporedeni za :.zvidate u 130. brigadi, a svima prisutnima je zabranio da

pridaju bilo Sto bilo kome o dogadaju koji se zbio, a niti da se o tome piSu bilo kakva

izvje56a. Tek nakon prethodno opisanog on je u razgovoru s Pavkovidem, Pranji6em i
Smoldidem sulznao detalje o dogadaju u Paulinom Dvoru. Oni su mu ispridali da su ti
Pranjidevi vojnici, koji su taj dan bili slobodni, isprovocirani smr6u jednog svog suborca

oti$li u Paulin Dvor i izvr5ili masakr nad civilima Srbima. On nije bio prisutan ukopu

mrtvih tijela u Ltgo, nego je detalje saznao od svog vojnog policajca Andrida.

svjedok Anton Jelenii, _p4pgdnl!!, v-oj4e policu-e 130, brigade HV, izjavio je

da je zajedno sa vi5e drugih policajaca, vjerojatno po nalogu Ivana Delije, ry-dpja:p -9
ubo;stvu- civila u Paulinom Dvoru oti5ao u OS Vhdislavce zajedno s vojnim policajcirna

IVlCom Simieieem i Miroslavom Gicijem. Tamo je od Ante Pranjida i Josipa Smoldiia siLznao

za dogartaj, pa su svi oni istinitost saznanja otiSli provjeriti u Paulin Dvor i utvrdili da se

-ubojryo doista dogodilo, Na ulazu u selo bio je inade straZar u 107. brigade HV. U kuiu
u kojoj ie dogodilo ubojswo ulazili su Sqo16i6 i on i zatekli mrtva tijela te po zidovima

gagove pucaqja i eksplozija bombi. Po povratku u Vladislavce, a bududi da je Josip Smoldid

tetao ai ie;edan od mogu6ih podinitelja Nikola Ivankovid, pronaili su ovoga, bio je vidno

4lkoholiziran i odveli su ga u zapovjedni5tvo VP u Beketince. Putem nisu o dogadaju

razgovarali. Ivankovi6a su u Beketincima predali sluZbuju6em. Vrlq brzo vidio je da je. u

Beketir1ce doiao Petar Pavkovid, nadelnik SIS-a 130. brigade HV. Nakon nekog vremena

od lvana Dehje ili Petra Pavkovida dobiti su on i Ivica Simieie naredbu da se vrate u Paulin

Dvoi gdje se obavljao utovar mrtrlih tijela u jedan \*b1 _U,_tgYut.tu obavljali Nikola

Ivankovib, osoba nadimkom ZIjo i Zdravko Andri6, vojni policajac koji se navodRo sam na

*ii:enie Ivana Dellje javio da ide tovariti mrtve. .Tuunililo5 i lv-an--D*el1p- j -Petar-P-avtovi6

kgjije $Aredio {a se_ leSevi voze u- !ug. Bilo je prisutno i vozilo saniteta, Nakon utovara,

k"nriooo* liojim je upravljao Nikola ,Iyankovi6, le5evi su preveZeni u Luprje su tamo ista

tt-oji* iznijeli le$eve i spustili ih u ve6 lagerom iskopanu jamu. Ukopu su bili prisutni Petar

pavkovie i Iu"t Oeltji te or, Ivica Simidii i Miroslav Gici, jer su morali osiguravati

nesmetan prolazkamionu iz Paulinog Dvora do Luga. Sljedeii dan vozio je Ivana Deliju na

nekakav sasranak u OS VtaOislavce, koji je vodio Mirko Groielj i-tu se,odludivalb 5to 6e biti
sa podiniteUima, a to mu je nakon sastanka ispridao Ivan Delija. $"gQo-,mu.le ,13 .tt
podinitelji piiznafiutojstvo i da su zakaznupristali braniti tzv. Pumpu na prvoj crti boji5nice

po ciienu iiuotr. Zauzvratte su osobe otiSle na opro5tajnu vederu u hotel liPark" u Na5ice,

a u pratnji su im bili on, Ivan Delija, Josip Smoldid.i Anto Pfaqii6. U to vrijeme vojna

poric:ita ni3e Voilila kriminalistidku obradu ovakvih sludajeva, nego je to za qiihradio IvtUP.

bn in di je povodom ovog dogadaja u zapovjedni5tvo VP u Beketince kod Ivana Delije

J"irri" M* GedLi1,"upoupanit tn. fotciiske postaje depin, ali ne zna Sto su razgovarali.
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Svjedok Josip Smoliid koji je u vrijeme dogadaja bio u sluZbi motrenja i
obavje5divanja iskazao je uglavnom suglasno Antunu Jelenidu o saznanju za dogadaj, o
provjeri tog saznanja odlaskom u Paulin Dvor, o.uhi6enju Nikole Ivankovi6a, a potvrdio je
i navode leteniea i Delije o sastanlu koji je u OS VtaOislavci odrZao Mirko Gro5elj. Dodao
je tome da su sutradan poslije dogadaja on i Anto Pranjii oti5li u Osijek i o svemu izvijestili
zamjenika sekretara za narodnu obranu Mladena Pavlovskog kojemu je Pranji6 rekao imena
ljudi iz svoje postrojbe koji su navodno pobili civile u Paulinom Dvoru. Od tih imena siguran
ji samo u Nitolu lvankovida i Enesa Vite5ki6a. Nakon povratka iz Osijeka u zbornici OS

Vladislavci bio je sastanak na koji je kratko u5ao i on i tamo vidio 7 do 10 gardista kojima
se obradao GroSelj, izmedu ostalog i prijetnjama zbog toga Sto su podinili zlodin. Tako je i
saznao da su oni kao podinitelji zlodina trebali biti kaZnjeni odlaskom m rcjteLi poloZaj na

crti obrane. U ime tih gardista ustao se Nikola Ivankovi6 i zamolio da im se prije nego Sto

odu na taj poloZaj omogudi odlazak na vederu u Na5ice i to je Gro5elj odobrio.

Svjedok Vladimir Buri6 za dogadaj zna tako Sto ga je no6u IllI2. prosinca

199I. godine kao vr5itelja duZnosti zapovjednika 68. bataljona VP pri OZ Osijek pozvao

Mirko GroSelj, te mu zapovjedio da sa pomo6nikom zapovjednika OZ za sanitet dr. Darkom
Ropcem ode u Vladislavce i da se pobrinu da sanitet 101. brigade HV obavi ukop mrwih
tijela u Logo, on je to udinio, prenio ovakvu zapovjed Gro5elja, vratio se u Osijek, te nakon
Sto je naknadno obavje5ten da je zapovjed izvr5ena podnio Gro5elju rukom pisano izvje56e

o tome. U svemu tome imena podinitelja nije saznao, u Lugu nije bio, o tome nije
razgovarao sa zapovjednikom VP u 130. brigadi Ivanom Delijom, od Delije nije primio niti
bilo kakvo izvje36e, a njegovo je bilo samo to da izvr5i zapovjed koju je dobio od Groielja.
U to je vrijeme, naime, SIS bio nadreden vojnoj policiji. Naknadno je od Mirka GroSelja

saznao da su podinitelji ubojswa odredeni dabez hrane i vode do kraja po cijenu Livota brane
tzv. Pumpu izmedu Ernestinova i Paulinog Dvora kao jedini prohodan put za tenkove
neprijatelja

Svjedoci iLeljkoPetrovicky i Josip Urban bili su pripadnici 107. brigade HV,
prvi kao jedan od zapovjednika a drugi kao vojnik. Prvi ima samo posredna saznanja, a
Josip Urban ima neposredna saznanja zbog toga Sto je kritidne vederi iza17,30 sati bio na

straZi na ulazu u selo Paulin Dvor. Oko 20,30 sati do sela je do5lo vozilo "Caddy" s oko
8 vojnika koji su mu rekli da su iz Vladislavaca. Zbog mraka nije dobro vidio njihova lica,
a bolje je vidio samo vozada koji je bio oko 35 godina, dok su ostali bili vidno mladi, oko
20 godina. Svi su osim jednog bili u vojnim odorama, imali su automatske pu5ke i rudne

bombe. Vozilo i jedan mladi vojnik ostali su na ulazu u selo, a ostali su oti5li u selo do jedne

ku6e s desne strane na oko 150 metara. Bili su svi vidno prjani. duo je od njih da su "doili
napraviti malo reda, jer da su Srbi ubili njihovog kolegu". Ubrzo je duo vi5e rafalnih paljbi
i nekoliko detonacija od bombi. Grupa se brzo vratila iz sela i otiSla prema Hrastinu. Nakon

njih prvi su na mjesto dogadaja do5li iz odjeljenja saniteta, koje je bilo smje5teno na podetku

sela, te su oti5li o tome izvijestiti u Vladislavce govore6i mu usput da tamo u ku6i ima mrtvih
ljudi. Nakon oko dva sata stigla su vozilom detiri vojna policajca, otiSli su do ku6e, a njega

su pitali da opi5e vozilo koje je u5lo u selo, te su mu nakon njegova opisivanja rekli da znajtt

koji su to ljudi bili. Oko 04,00 sata u jutro u selo su u5la teretna vozila i sanitet i odvezli

mrtve.
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Svjedok Nikola Hudin, tada zapovjenik 130. brigade HV, izjavio je da u
wijeme dogadaja nije bio u Vladislavcima, a o dogaclaju ga je nakon povratka obavijestio
nadelnik stoZera birgade Ivan SvabeU. No, sve je ve6 tada, kako mu je rekao Svagelj, bilo
rije5eno, tako da on sam ni5ta vi5e nije poduzimao.

Svjedok Mladen Pavlovsky obavljao je u prosincu 1991. godine duZnost
zamjenika sekretara za narodnu obranu u Osijeku te istovremeno duZnost djelafrika SIS-a u
Centru Osijek. On je od osobe po prezimenu Smoldid koji je tada radio u Centru za
obavje56ivanje duo o dogadaju u Paulinom Dvoru i o tome napravio izvje56e za Upravu SIS-a
u' Zagrebu. Izvje56e je poslao telefaksom. U tom izvje56u nije navodio imena osoba koje su
zlodin podinile, nego je to bila samo infonnacija o dogatlaju i eventualnim posljedicama. Od
Smoldi6a je saznao i da su mrtva tijela pokopana u Lugu. Nije mu poznato tko je to naredio.
Ne sjeda se je li sa Smoldi6em kod njega bio jo5 netko drugi.

_ Svjedok Mato Gediid bio je u vrijeme dogadaja zapovjednik Policijske postaje
Cepin. Sjeda se da je obavijest o._dogadaju dojavio policiji neki gradanin, to je primio
deZurni, a s tim a vezi do5ao je u depin djelatnik Policijske uprave bsijek Vlajko Petrovii
i zamolio ga da odu u zapovjedni5tvo Vojne policije u Beketince.IJz put mu je rekao zbog
6ega tamo idu. U Beketincima su zatekli 5 do 6 vojnih policajaca i njihovog zapovjednika
Ivana Deliju. Vlajko Petrovi6 razgovarao je s Delijom, no svi su iz Vojne policije negirali
bilo kakvo saznanje o spornom dogadaju i sam dogadaj, a inade je to podrudje bilo pod
vojnim nadzorom.

Svjedok Darko Bobeta bio je bolnidar u sanitetu 130. brigade HV. Sje6a se
da je sredinom prosinca 1991. godine cijela.sanitetska ekipa dobila naredenje da no6u ode
u Paulin Dvor radi utovara mrtvih tijela osoba koje su tamo stradale. Zapovjed mu je izdao
nadelnik saniteta brigade Josip Male5. Kad su vozilom saniteta doSli u Paulin Dvor do
odredene ku6e, tamo je ve6 bio kamion kojim je upravljala vojna osoba. U dvori5tu su zatekli
dva ili tri mrtva tijela, a ostala tijela bila su u jednoj sobi u ku6i. Tijela su u kamion tovarili
pripadnici saniteta. Ne sje6a se je li bila prisutna vojna policija. Dok su obavljali utovar bili
su prisutani iz saniteta dr. Josip Male5 i dr. Davor Dobutovi6, a tvrdi da nitko drugi osim
saniteta nije utovarivao mrtva tijela, koja su nakon utovara preveZena u Lug.

Svjedok'Petar Pavkovid bio je u prosincu 1991. godine od Centra SIS-a
Osijek imenovan nadelnikom SIS-a 130. brigade HV. Polovinom toga mjeseca voda grupe
za osmatranje i javljanje iz Vladislavaca javio mu je da je u Paulinom Dvoru doSlo do
ubojstva civila. On je tada doSao u zapovjedni5wo brigade i vidio da su prisutni ved upoznati
o dogadaju. Na mjesto dogadaja upu6ena je vojna policija sa zapovjednikom Ivanom Detijom
da obave odevid. Nakon povratka Ivan Delija obavijestio ih je da je ubijeno oko 15 ljudi u
jednoj ku6i u Paulinom Dvoru. To je Delija njima prenio usmeno i on ne zna je li Delija
napravio zapisnik o odevidu. Nakon tog saznanja on se uputio u Osijek da izvijesti svog
nadredenog Slavka Kita te generala Gorinieka. Gorin5ek je nakon saznanja o dogadaju donio

a
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odluku da se mrtva tijela maknu s prve crte boji5ta i sahrane u pozadini. Bila je odredena

grupa iz saniteta da izvr5i utovar tijela u kamion, da se prevezu u Lug i tamo sahrane. U

i3eiovo; prisutnosti Goriniek nije donio nikakvu odluku Sto da se udini s grupom vojnika na

k"j" ." n -tiuto da je zlodin podinila. Sljede6eg jutra on je iSao obavdestiti svog

pr.portuuljenog Mfukt Groselja, ali je ovaj ve6 sve o tome znao. Naredio mu je da se vrati

u ViaOistavce, do$ao je tamo ubrzo i sam Gro5elj, u Skolu je pozvana ta grupa vojnika, a

radilo se od 5 do 7 osoba, pa je tamo s njima Groselj obavljao razgovor, ali on nije bio

prisutan i ne zna 5ta se razgovanlo. Poznato mu je da je od te grupe vojnika formirana
'i^iCuem 

grupa, f ro slani na najopasnija mjesta na prvoj crti boji5ta i da su dvojica ili
trojica pog'iooiu. duo je da je jednome od te grupe poginuo brat, da je ta grupa kritidne

ve8eri bila slobodna, d" ro se napili u jednom ugostiteUskom objektu i da su na vijest o

pogibiji brata jednoga od njih otiSli vozilom "Caddy" u Paulinom Dvor i podinili zlodin. On

*5i uio na utovaru mrtvih tijela u Paulin Dvoru, zna daje naretler{e zato dobila sanitetska

grupa i njen zapovjednik Josip Males, ali je bio prisutan ukopu u Lugu.

Svjedok dr. Davor Dobutovid iskazao je da je bio u sanitetu 130. brigade HV

u Vladislavcima. pamti da im je njihov nadredeni dr. Josip MaleS naredio da idu u Paulin

Dvor, a iiao je s njima i dr. Male5, te su tamo iz jedne ku6e u neko vozilo pokupili mfrva

tijela, odvezli ih u Lug i sahranili u zajednidku grobnicu. Sjeda se da je s njima bio bolnidar

Darko Bobeta.

Svjedok pejo iosi6 bio je pripadnik 130. brigade, a neposredni zapovjednik

bio mu je Anto pranjii. Naveo je da je o samom dogadaju duo pridanje tek sutradan od Ante

pranji6a. Toga danakad se dogatlaj zbio on je duo da pada Paulin Dvor te je zajedno s

Ivicom Jeleni6em, ne moZe se pouzdano sjetiti jesu li jo5 bili Josip Aradid i Goran Sekeres,

a svi su oni iz 4jegove postrojbL, traktorom vozio sanduk municiie u Paulin Dvor. Na ulazu

ihjemedutimzaustavioivritiostraZar. Doulazauselodo5ao jejo5iauto "Zast^va 101u,

no ne zna tko je bio u tom vozilu, ali je i njih straZar s ulaza vratio kazavsi da je uzbuna

laLna. Sutradan u jutro bio je u zapovjedniStvu satnije u 5ko1i u vladislavcima i u jednoj

prostoriji pred vise osoba duo od Ante Pranjida Sto se dogodilo u Paulinom Dvoru, no bez

ietafjnij-in opisa, a nakon tog Pranjiievog pridanj a u te prostorije izaSli su van on, Ivica

Jelenid, Gorin Sekere5, Draien Aradi6 i Josip Aradi6'

Svjedok dr. Josip Male5, bio je u prosincu 1991. godine nadelnik saniteta 130.

brigade HV. On je negirao svo3 boravak u Paulinom Dvoru kritidne vederi i bilo kakvo

oetit3niie saznanje o zlolinu i sklanjanju le5eva u "Lug",.osim povr5ne informiranosti javnim

pogouoio-, pa je pri tome ostao i pored toga $to mu je istraZni sudac predodio suprotan

isk-az njemu ioOr"denog lijednika dr. Davora Dobutovi6a koji je po njegovoj zapovjedi iSao

sa ekiptm saniteta u Paulin Dvor radi odvoZenja leseva u "Lug".

Svjedok Slavko Kit bio je u kritidno vrijeme na duZnosti nadelnika sigurnosti

u Zapovjedni5tvu Operativne zone Osijek, ali je istovremeno bio pripadnik Centra SIS-a

OsiSef<. $i"eu se da je u noii 11. prosinca lggL godine pozvan u zapovjedni5tvo, da je

3
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sastanak nadelnika rodova i sluZbi Operativne zone sazvao general Goriniek, da je prisutne
obavijestio da su u Paulinom Dvoru pripadnici 130. brigade podinili zlodin nad srpskim
civilima te je zapovijedio da se protiv podinitelja poduzmu sankcije, da se mrtva tijela pokupe
i sahrane, ali da se javnost ne obavje5tava, jer je RH bila pred medunarodnim priznanjem.
Pojedinadne naredbe za poduzimanje konkretnih zadataka nisu izdavane odmah na sastanku,
nego vjerojatno kasnije. On je dobio samo zapovjed da provjeri je li nadelnik centra SIS-a
Osijek Mirko Groielj obavje5ten o dogadaju. Kada je s Gro5eljom stupio u kontakt, doznao
je da je ovaj vei informiran, da je poduzeo potrebne mjere, da je dao i privesti neke osobe,
ali da su one ve6 i pu5tene. Druge pojedinosti u vezi s dogadajem nisu mu poznate.

Svjedok dr. Darko Ropac bio je u kritidno vrijeme nadelnik saniteta u
Zapovjedni5tvu Operativne zone Osijek. Sje6a se da je no6u l l.prosinca 1991.godine pozvan
u zapovjedniStvo, da je sastanak dijela zapovjedni5tva sazvao zapovjednik Karl Gorin5ek te
su obavije5teni da je u Paulinom Dvoru jedan potpuno p|ani pripadnik 130. brigade ubio 12

civila srpske narodnosti nakon Sto mu je poginuo prijatelj iz brigade. On je nakon tih
informacija predloZio da se postupi uobidajeno, prevoZenjem tijela ubijenih na sudsku
medicinu Klinidke bolnice Osijek. No, kako bi to doprlo do javnosti, a odekivalo se

medunarodno pramnje RH, donijeta je odluka da se tijela futava odmah pokopaju, a taj
zadataktrebao je obaviti sanitet. Takvu je zapovjed on osobno prenio nadelniku saniteta 130.
brigade HV dr. Josipu Male5u u Vladislavcima te je ovaj taj zadatzk i obavio sa svojim
pripadnicima saniteta, ali on rLe zna gdje je ukop obavljen. Takoder mu nije poznato niti ime
podinitelja, a niti je li Sto protiv njega poduzimano.

Svjedok Stjepan Hus4iak bio je kao nadelnik prometne struke, takoder dlan
ZapovjedniSwa Operativfe zone Osijek. I on je kritidne no6i u zapovjedni3tvu saznao neke

detalje o zlodinu, ali povr5no, jer kao nadelnik za promet nije u vezi dogadaja dobio neke

zadale. No, sje6a se da su fonnirane ekipe za uvidaj i sanaciju. Uvidaj je trebala obaviti
ekipa sastavljena od djelatnika SIS-a i vojne policije. SIS-om je rukovodila osoba
prezimenom Gro5elj, koji je kasnije podinio samoubojstvo, a organizacija sluZbi bila je tada
postavljena tako da SIS i vojna policija nisu bili pod neposrednim zapovjedni5tvom
zapovjednika Operativne zote. Zrn da su Zrtve pokopane, sanacijom je rukovodio dr. Darko
Ropac, ali on ne zna gdje je ukop obavljen, niti su mu poznati ostali detalji ovog predmeta.

Svjedok Karl Gorin5ek, zapovje{nik Operativne zone Osijek, naveo je u svom
iskazu da je ll.prosinca 1991.godine oko 22,00 sata u Zapoijiedn5tvo Operativne zone do5ao

dr. Darko Ropac i obavijestio ga o ubojstvu civila u Paulinom Dvoru. Rekao mu je da je to
podinilo nekoliko vojnika 130. brigade HV automatskim oruijem, $o ntj_e- naveo imena, a on
ga nije ni pitao otkud mu takva informacija. Odmah je sazvao svoje pomo6nike, sje6a se

Slavka Kita i Franje Kovadevi6a, a Ivicu Vrkiia mijenjao je toga trenutka Ladislav Bognar.

Ovakav dogatlaj bio je tada pod ingerencijom SIS-a i vojne policije, a vojska je trebala samo

pokopati mrrve i obavijestiti Glavni stoZer HV, Sto je i udiqjeno. No, ol je kasntje doznao

da glede pokopa mrtvih nije postupljeno po njegovoj naredbi i da oni nisu pokopani u

a.
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najbliZe groblje. U okviru dnevnog izvjeSia on je informaciju o dogadaju dostavio u Glavni

itbz"r, u *o:a posebna avjella slali su po svojoj liniji i nadelnici pojedinih sluZbi. Sje6a se

da je i zUog drugih problema, a ukljudivSi i dogattaj u Paulinom Dvoru, formirao komisiju

ooiii dlana, koja je^trebala ispitati sludaj. U komisiji je bio operativac-s prezimenom Si6 i
inZenjerac pr."i*"trom Babi6, a trete osobe se nije mogao sjetiti. Nakon izvje1e1. ove

tomiiiie o itanju u 130. brigadi HV on je iSao u Beketince na razgovor kod_zapovjednika te

brigade. U odnbsu na podinitelje zlodina on je poduzeo ono Sto je bilo u nadleZnosti vojske,

u io :" da je naredio da se sudionici zlodina premjeste na prvu- liniju boji5ta da se tamo

dokaauju. Otavje5ten je da se po njegouorn *tideqiu postupito..Cinienidno stanje o samom

zlg6inu te imena i okolnosti su po sluZbenoj duZnosti u okviru svoje djelatnosti morali utvrditi

naeehik SiS-a Osrjek Mirko Gr9-se1j, nadelnik SIS-a Operativne zone Slavko Kit, nadelnik

SIS-a 130. brigade Petar Pavkovid te vojna policija. U to v1j_eme 6& bataljun VPtio je tada

u formiranju i zapovjednik Vladimir Buri6 javio mu se na duZnost l5.prosinca t991'.godine.

U istrazi su ispitani joi i svjedoci Ivan CoHna, Ivan Svabelj, Stjepan eangg,

Josip pavlinu5ii, Franjo kovaievif, Zdravko Vinogradac, Ladislav Bognar, Dario

1g.i{"it,Z.fif.o r.{"A, Mi-roslav Gici, Zivko Miji6, Ivica Jelenii, Zvonimir Keike5, Draien

Ara6i6, pavo Keike$,'{ranjo Pranjid, Goran Sekere5, Antun lvankovid, Damir

Oreikovid, Josip Arati6, ZetSko Bradarid, Ivica Bradarid, Obrad Simi6' Josip Si6 i Ivan

Babi6, od kojihiu neki, sto su spominjali i prethodni svjedoci, bili pripadnici vojne policije,

a drugi ili piipadnici zapovjedne strukture u 130. brigadi HV, drugim postrojbama HV,

oonoslno zapovjeoniitvu bperativne zone osijek ili obidni vojnici. oni su op6enito iskazivali

o prilikam" o uii;"*" dogadaja u Paulinom Dvoru i o svojim saznanjima glede tog dogadaja,

a neti od njih toii su pripaOati spornoj desetini pod zapovjedni5tvom Ante Pranjida negirali

su svaku svoju 1,..^ J dogatlajem u Paulinom Dvoru. Medutim, treba posebno izdvojiti da

je svjedok Joiip pavlinusiz koji je bio zapovjednik 1. bojne 1.30. brigade HV napomenuo da

j. po povratku s odmora ru"*o Sto se dogodito tako da mu je sve ispridao 4jegov

Oo":up*:.dnik DragutinLly,ak, a rz toje posebno naveo da je cijeli sludaj preuzela u svoju

naoteznost vojna i Jivitna policija. Svjedok Ladislav Bognar koji je bio rerefent u SluZbi IPD

u Operativno3 zoni Osijetc iskazao je da je o dogadaju saznao na tzv_. brifingu kod

zap&jednika Karla Gorinseka, ali se nisu spominjala imena podinitelja. Gorin5ek je kao

uoSoiem kaznu podiniteljima odredio da idu na odredeni poloZaj i da ga ne smiju napustati.

Svjedok 1eljko Na<l uz ostato je napomenuo da je u to vrijeme u njihovoj postrojbi vozilo

"Vw cuooy" vozio Nikola tvantovie. Svjedok Zivko Mijid preuzeo je zapovjedni5tvo 130.

brigade HV 24.prosinca 1991.godine i o doga<laju je duo nakon toga.Iz njegovog je iskaza

,u{noto da je u to vrijeme vojnom policijom zapovjedao SIS, sva izvje5da vojne policije isla

su SIS-u i postojalo je dvojno zapovijedanje, jer je formalno vojna policija i njezin

zapovjednik ivan beHja bili podredeni njemu, ali istovremeno i SIS-u'

prema nalant i miSljenju vjeStaka neuropsihijatra okrivljenici su u vrijeme

dogadaja bili ubrojivi ali smanjeno (dokaz pod todkom 3. prijedloga).

o
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Iz zapisnika o ekshumaciji i odevidu ko_Je je proveo istrazni sudac Zupanijskog

suda u Gospi6u t" tJtoJoru*.nracije to'ofazipoo todkomi. prijedroga) posmrtni osraci tijela

oSte6enika pro*O.J su l3.svibn3u ZOOZ'godine na pbOtuej" Rizvanu5e kod Gospi6a'

zakopani na tri lokacije. Dokument..tJ. ffi;td*t uz tijela ukazivala je da bi se radilo

upravo o Zrtvama Jp'."i*"g Dvora,.* il nronadgnil-tieiti osobni dokumenti glasili na

imena: Milan Labus, Spasoja Milovi6,'B"jt'C*qsi6'.BoZidar Sudhrkovi6' Bosiljka Kati6'

Dragutin Ke6ke5, ili,i; ie[6, Milan ratie, Draginja Kati6 i vukasin Medi6' svi s

prebivali5te* r, purriirro* Dvoru, u toi"l; kt; stralale u ku6i Andrije Bukvida nabrojala

ivjedokinja Stana Pokrajac'

obdukcijapronadenihposmrtnihostataka.obavljenajeuZavoduzasudsku
medicinu i kriminafJiril; u zagrebu (i;;t;,".rypf. prijedroga) te su rijednidke ekipe'

sastavljene od lijednika nekoliko tp"ti:^f*tti, Ylvr.dile 
t"tF pronadenih tjelesnih ostataka

te ozljede koje su ost e"oi.i zadobili, usued kojih 3e nastupita-njihola smrt' a pored toga i

sredstva nanosenSa smrtonosnih ozljeda lpiojenili uut errog o*zju i krhotine odnosno kuglice

rudnih bombi).

UDNA-laboratorijunavedenogzavodatakodersuobavljeneidentifikacije
pronadenih por.difr- ostatata iA"mr-p"J1"Jt"*7' prijedlogl) Pt taj nadin

identificirani noja*cruuisi., Mile, D;;rr, Petar i gbsiljta Katie, t"e- i Bosko Jeli6'

Spasoja i Milica ftfifouie, Milena n"A[, doZidar i Marda SudZukovi6' V-uka5in Medi6 i

Milan Labus, a u postuptu identifikacije su uzorci.-za Jovana Gavrica i Draginju Kati6'

Dakle, nedvojbeno ,. ,uoi o osobama tojt '" 
uoravile u ku6i Andrde Bukvi6a u Paulinom

Dvoru i kojeiu ubdene 1L'prosinca 1991'godine'

EkshumacijaposmrtnihostatakaDareVujnovi6obavljenajenamjesnom
groblju ,, rrpioji ido*"igoo tgdk"Pi' itt*:qa)'- obiukcija njenih posmrtnih ostataka

obavljena je Ktinickd bolnici u Osijeku'te j. ni"Stut 
"Wrdio 

da j" ottu umrla nasilnom smr6u

usrjed iskrvarenja uziokovanog ,-*:!tti ptl3"n'o* krvnih sudova ispod koljena (dokaz

poi todko* 6. Prijedloga)'

Iako, dakle , za sadajoS nisu identificirani posmrrni ostaci Milke I,apdevid i

Dragutina reercsi, ;;t" ," , ou"ir-o- na ostate prikupljene dokaze.o pronadenim ostacima

rjudskih tijela u ilLr*"si te o broju iidentitetu^oste6inika s visokim stupnjem izvjesnosti

l.tr:Jiri iu ,., i njin dvoje takoder ubijeni u Paulinom Dvoru'

prema izvje$taju, radnom nalogu te dnevniku dogadaja Policijske ispostave

Cepin te prema d;;;;p*l"gst*:ltor. 6rigade HV (dokazipod todkom 4' prijedloga)

kao sluZberri* Oof,i..rrtima policije odnosno uJl't" vidljivo je da je podinjeno vi.estruko

ubojstvo ,, p"ofirrom-puo* Uito i iiuZbeno evidentirano i poznato kao dogadaj'

PremasadrZajusvihnaprijedizloZenihdokazatijekomprovedeneistragena
nedvojben:. ,r*Jit,-Out t", gwrd""o Ou?o paulinom Dvoru L1'prosinca 1991'godine doista

u okolnostim a tatapodinjeno uis.,trutto ubojstvo i to ukupno devetnaest sada poznatih

c
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civilnih osoba. Sve odludne dinjenice s tim u vezi utvrdene su tijekom istrage izravnim

naprijed opisanim dokazima, analizom kojih dolazimo do zakljudka kako su okrivljenici
podinili kazneno djelo za koje se terete.

Na to prije svega ukazuju iskazi ranije citiranih svjedoka i to osobito:

l) Zapovjednik 3. bojne 101. brigade HV Franko KriZman 2l.prosinca

1991.godine sastavio je dopis zapovjedniku 101. brigade u kojem je izvijestio o podinjenom

zlodinu, a medu podiniteljima navedenim u izvje5du su upravo okrivljenici Nikola lvankovi6.

i Enes Vite5kid.

2) Zapovjedilk 2. pjeiadke dete 130. brigade HV Anto Pranjii, nadreden

okrivljenicima u vri3ime doga<laja, osobno je od dvojice svojih vojnika Peje Cosida i Ivice

Je1eni6a, koji su prema njegovoj interpretaciji odito imali neposredna saznanja o dogadaju,

duo da je okr. Nikola Ivankovid inicirao zlodin, potrpao vi5e pripadnika 2. pje5adke dete u

vozilo ;C"ddy", odvezao ih u Paulin Dvor i da su tamo pobili sve Srbe koji su bili u kuii
Andrije Bukvi6a. I samog je okrivljenika Nikolu Ivankovi6a Anto Pranji6 slu5ao kako to

iznosi pred Vladom Buri6em, za kogaje Anto Pranjid naveo da je u Vladislavce doiao iz

Operativne zone u SIS-a.

3) Dozapovjednik 1. bojne 130. brigade HV Dragutin Lu;ak sunao je od Ante
pranji6a da je zlodin podinilo njegovih 5-6 vojnika, medu kojima je Pranjid navodio okr.

Nikolu Ivankoviia, a iranjid je to saznanje imao tako Sto je u zapovjedni5tvu brigade u OS

Vladislavci prisustvovao.razgovoru koji je voden s podiniteljima.

0 |ivko Kati6 posredno je odI-aze Kula5a, sada pokojnog, koji je u vrijeme

dogadaja boravio u Paulinom Dvoru u susjednoj ku6i (Bogdana lkzmana), doznao da su

poei*tlgi zlodina bili iz Vladislavaca, a medu njima osobe s nadimcima Danguba i Zijo, Sto

opruuo jlsu nadimci okrivljenika. Cinlenicu o boravku Laze Kula5a u toj susjednoj ku6i

navela je i Stana Pokrajac.

5) Durdica Ratkovii iznijela je op6e uvjerenje Srba iz Paulinog Dvora da je

zlodin podinio okr. Nikola Ivankovi6.

6) Ivan Delija ukazao je da su oba okrivljenika upravo kao podinitelji zlodina

bili dovedeni od strane njihovog zapovjednika Ante Pranjida na sastanak s nadelnikom Centra

SIS-a Mirkom Gro5eljom, koji se odvijao u OS Vladislavci.

7) Anton Jeteni6 iznio je da je na okr. Nikolu Ivankovi6a kao podinitelja

zlo6ina odmah nakon dogadaja ukazao Josip Smoldi6, Sef sluZbe motrenja i obavjeSdivanja

u Vladislavcima. Takoder mu je Ivan Delija ispridao da su na sastanku u OS Vladislavci tamo

privedeni, a ve6je navedeno da su to izmedu ostalih bili i okrivljenici Nikola Ivankovid i
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F, vireskid, priznari da su podinili-zrodin i pristali zakazmtpo cijenu zivota braniti tzv'

,* B pnoj ffii ;;'S"i:;,., o. * ,u'irru t*zii opiostainu vederu u hotelu u

Neibma. Jelinic je- takort91. Tdu: il;-d;""" ."tryr:t"ili Nitcota Ivankovi. i Enes

vire.ki. tupili o'rw., unosili in o r.ui]or, i ,'utrr"oiivari u iugu , iz 
i?.g;:a 

se moze izvesti

bgirxn zakrjudak o" ," i" u"s oni i *or"ii*praviti rrp.uuo tao podiniterji i to kao neku vrstu

bzne.

8)JosipSmoldi6biojesAntomPranji6emkadjeovajozlodinuizvjescivao
zamjenika ,.t r"tuiJ-ra narodnu 9Ur"* " O;U"6 Mitd# Pavlovskog i kad je kao

podinitetje naveo ;;r"lj";ik" Ik*o ruu'r.ouie"i go"'u vii"Jtieu' Takoder je Smoldi. bio

prisutan sastank' " 
ris'vr.oislavci, ;'di;r" vtirt o croset3 obra6ao nekolicini gardista

kao podiniterii-u io'Jiou, prijete6i i* r.uzr,j*anjem,.a u ime tih gardista ustao se upravo

okr. Nikol" ruunrJ#iZ iluioorio u" *^*ul togluzduvadu o*ogoe" oprostajnu vederu u

hotelu u Na5icama'

9)JosipUrbanopisaojedajebiostraZarnaulaskuuPaulinDvoridajeu
se10 u.ro vozil0 "caddy,, s vi5e.""j"ii;, da se ubrzo 6ula p,rcniaua i ekspl0zije' a da su

nakon togu pripod;riru*,.ru k"ji ,i;iri u seru, u o"sto-iulir" 
-i*r* 

policiia' utvrdili da

su u toj pucnjavi ouij*i civili: p" rj";;;;6;" uo""et 
'po*"""tog 

vbzila i samog vozila

osnovano se moze iunjoeiti _ur q9 -?t;"""kt.'Nik"ru ruuor.oui6, jer i" oo.o zapovjedni.tw

2. Lete130. brigad" irv obavljao #t* voza(a i ;; opiu"6 vozilo "caddy"' a i

navedena Zivotna'J; toga vozadl,kori je dovezao to.vozilo u pautin Dvor odgovara Zivotnoj

dobi okrivljenika i-it"iJrr"ot"uieu ili,iii"or" dogadala', itJil* od ostalih pripadnika (14

odnosno fZl naveO"o" dete, koje * " J"":* lt{it" *"odili Franko KriZman i Anto

pranji6 i koji ," ,;;;1. uili,oruei ; gdii;"ik1{+:; Ivankovi.a' s ovom se dinjenicom

moze povezati *"J ilripa urbana da su mu vojni;;iit;;lt" kudu T je opisao vozilo i

vojnike koji su 
"sri 

t Pautin ouo',-lail't'-'"rtri dt'*d tdje'to uio' ,ei se dakle znalo da

okr. Nikola Ivankovi6 u postrojbi tao vozae duZi spome""io uo"'o. S ovom je .injenicom

u vezi i ona koju ,*o *u"ti rrpr';;;-,"ik";7) uot;;rejo cosi6 i Ivica Jeleni6 Anti

pranji6u gouorili ou 3".rpruuo okr. i.iti;; Ivankovid d"p;; vise vo3n*a u navedeno vozilo

i odvezao ih u Paulin Dvor'

10)ZeukoNadpotvrdiojedajev.ozilom,,Caddy''utovrijemekaovozadu
njihovoj postroj;i 

"pi'uur:uo 
okr' Nikola lvankovi6'

11)Pejoeosi6opisaojedajesutradantj|2,pros.1n:11991.godinebio
prisutan ,, jrdld nr*.ir:1 " 9^i, 

ffi;ruu.i " kojoj se pridalo-o zlodinu te je on s ios

dervoricom uolnitu napustio. p.u"rf"]'i" eteu.3 iutt 'itf:"eiti 
da su odito sa sastanka s

Mirkom crosetjom bili udaljeni "Jd":i 
nisu s:udjel"d;;;ilti""' a ostali su oni koji su bili

oodinitelji, -"i,rGi*u -ry 
p: o*i".'tl" vee napriieil;;"ih svjedoka bili okrivljenici

'N"il"i" i"i"t"vi6 i Enes Viteskic'

v



-18-

l"

Navedene dinjenice svojom brojno56u, vjerodostdno56u lzvora i svojom
pomamo5dr, a zajedno s ostalim u istrazi pribavljenim naprijed opisanim dokazima o svim
odbinimdinjenicama, osnovano dovode do neprijepornog zakljudka da su okrivljenici Nikola
Ivankovi6 i Enes Vite5ki6 u vrijeme ratnih zbivanja na podrudju Paulinog Dvora, kao
pripadnici Hrvatske vojske, svojimudinima, podiniv5iubojstvaukupno 19 naprijed navedenih
civilnih osoba, prekrsili odredbe dl. 3. st. 1. t. a) Zenevske konvencije o ziStiti gradanskih
osoba u vrijeme rata od l2.kolovoza l949.godine te odredbe dl. 48. i 51. st. I, 2. i 3.
Dopunskog protokola (I) Zenevskih konvencijama o zaititi Lrtava medunaronih oruZanih
zukoba, od 8.lipnja l977.godine koje u odnosu na osobe koje izravno ne sudjeluju u
neprijateljstvima zabrarliuju nasilje protiv Livota i tijela, osobito sve vrste ubojstava, Sto nam
onda nesumnjivo daje pravo na zakljudak da su okrivljenici podinili kazneno djelo protiv
dovjednosti i medunarodnog prava - ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva iz (1. 120. st.
1. OKZ RH.

Stoga se, slijedom izloLenog, ova optuZnica ukazuje opravdanom i na zakonu
osnovanom.

Sto se tide prijedloga da se okrivljenicima produlji pritvor na osnovi tl. 1,02.
st. 1 . t. 4. ZKP , on se ukazuje opravdanim, jer je u pitanju podinjeqie kaznenog djela za koje
je propisana kazna za$ora u trajanju od 20 godina, pri demu okolnosti podiqienja daju tom
djelu posebnu teZinu, bududi da se radi o ubojstw 19 civilnih osoba koje nisu ni na koji
nadin sudjelovale u ratnim doga<lajima i to mahom starije Zivotne dobi, pri demu su gotovo
polovina Zene. Konadno, diqjenica da su neza5ti6ene civilne osobe ubijene u obiteljskoj ku6i
u koju su se sklonile, pri demu je izraLena bezobzirnost kod udina, s odmazdom kao motivom
podinjenja, te posebice imajudi u vidu skrivanje zlodina i tragova kroz duZi niz godina, kao
i nekretidki odnos okrivljenika prema samom kaznenom djelu, opravdava njihovo daljnje
zadrLavarqe u pritvoru zbog opisanih posebno te5kih okolnosti djela.

ZAMJENIT ZUPNNIJSKOG DPrilog: spis Kio-289/02
s priloZenim
Kir-spisima

ODVJETNIKA




